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Nanu (MF): Dobânzile sus la care ne împrumutam sunt rezultatul unor politici

bugetare super relaxate

Dobânzile ridicate la care se împrumuta  statul sunt rezultatul unor politici bugetare super relaxate, a 

declarat, luni, directorul general din Ministerul Finantelor (MF),  Ştefan Nanu, la "Forumul investitorilor -

2025: Provocarile si  oportunitatile anului", eveniment organizat de Ziarul Bursa.

"Preturile la care se împrumuta statul român au cu totul alti factori  în spate. Deci, partea cu OCDE-ul e un aspect

pozitiv. Din pacate,  dobânzile sus la care ne împrumutam sunt rezultatul unor politici  bugetare super relaxate.

Noi trebuie sa venim în linie cu ceea ce ne-am  angajat fata de Comisia Europeana si trebuie sa livram. Nu mai e

posibil  sa mergem cu devieri asa cum au fost anii trecuti. Trebuie sa stam pe  acest plan de ajustare pe termen

mediu, agreat cu Comisia si sa-l  livram. Sa-l livram pentru o perioada de timp ca sa capitalizam toate  beneficiile

acestea. Mediile investitionale sunt pozitive fata de  România. Noi avem comunicari zilnice. Sunt deja investitori

super  sofisticati, investitori care sunt foarte demanding, cer foarte mult de  la emitenti, care au investitii realizate

si investesc în România, numai  ca au nevoie de stabilitate, vor sa vada stabilitate. Deja a fost prea  multa

incertitudine pe România, trebuie sa ne ducem acum într-o perioada  de stabilitate si de consecventa, sa livram.

Lucrul asta ne va mentine  si ratingurile care sunt extrem de importante. Deci, investment grade,  apararea

investment grade-ului trebuie sa fie un obiectiv în sine. Fara  investment grade, cu tot OCDE-ul, vom avea

probleme din perspectiva  costurilor de finantare, din perspectiva accesarii a anumitori medii  investitionale", a

explicat Ştefan Nanu, director general al Directiei  Generale de Trezorerie si Datorie Publica din MF.

Acesta a fost întrebat despre titlurile de stat pe termen scurt si riscul ca acestea sa nu mai fie prelungite.

"Cele mai multe titluri pe termen scurt sunt cele catre retail. Deci  sunt cele din Tezaur si Fidelis. Ce observam

acolo e nu doar ca  reinvestesc oamenii, creste expunerea retailului pe stat. Doar sa va dau  un numar, la momentul

actual, expunerea populatiei pe stat este undeva  la 60 de miliarde de lei. Creste cu 15-16 miliarde de lei pe an.

Ceea ce  am vazut în primele doua luni ale anului, din acest an, e ceva unic,  deci practic avem pâna în momentul

de fata undeva la vreo 28 de miliarde  de lei emise, dintre care pe interbancar am emis vreo 16 si vreo 12  miliarde

sunt emise pe retail. T-Bills-urile de pe interbancare sunt  detinute în majoritatea de banci. Bancile la fel,

reinvestesc,  bilanturile bancilor crescând, automat prorata si expunerile pe  titlurile de stat cel putin se mentin,

daca nu cresc", a afirmat  Ştefan  Nanu.

De asemenea, întrebat daca statul îsi permite sa pastreze nivelul  dobânzilor pe care le ofera celor care investesc în

titluri Fidelis si  Tezaur, Ştefan Nanu a raspuns ca la stabilirea dobânzilor pentru  titlurile de stat destinate

populatiei este utilizata curba de  randamente a României si ca nu exista o discriminare între dobânzile  oferite

bancilor si cele pentru populatie.

page 1 / 1


